
PROTOKÓŁ Nr XLIV/2014

z XLIV Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 27 czerwca 2014 r. od godziny 1200 do 1455 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1    

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Ireneusz Subczyński– Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Adam Smełsz – informatyk,

•Kamila Bąk – Kierownik biura ds. oświaty i promocji gminy.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

•Inni goście  :

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

•Barbara Wicher – prasa – Wieści Wyrzyskie,

•Dorota Bonzel – dziennikarz Gazeta Nadnotecka,

•Dominika Łoboda – Tygodnik Nowy,

•Barbara Piorunowska – Prezes TPW w Wyrzysku,

•Leszek Przybylski – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku,

•Thabit A. Sinjab – Dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z o.o.,

•Tomasz Bugajski – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego,

•Marcin Porzucek – Radny Województwa Wielkopolskiego,

•Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr

3.  
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Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok:

1) przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2013 rok,

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

4) podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2013 r.

1) przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2013 rok,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok,

3) poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2013 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2013 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2014 r.,

2) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2014 r.,

3) zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na

II półrocze 2014 r.,
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4) przyjęcia  planu pracy Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2014 r.

5) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w

Wyrzysku na II półrocze 2014 r.,

6) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia  zasad i  trybu

postępowania  przy  udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację

przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i  gospodarki wodnej, kryteriów wyboru

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania,

7) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia  zasad i  trybu

postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy Wyrzysk  na  dofinansowanie

kosztów inwestycji związanej z usuwaniem, transportem, unieszkodliwieniem wyrobów

zwierających  azbest,  kryteriów  wyboru  inwestycji  do  dofinansowania  i  sposobu  jej

rozliczania.

      11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2014 rok.

      12. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.

      13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

            oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      14. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      15. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

      16. Wolne głosy i wnioski.

      17. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, tj.

100% ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Leonard

Borowczyk.
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Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  do  przesłanego  porządku  obrad  są  uwagi  bądź  propozycje

zmian?

Burmistrz Wyrzyska – Pani Maria Bratkowska powiedziała, że prosi o przyjęcie do porządku obrad

dwóch projektów uchwał, które były przedmiotem obrad na posiedzeniach komisji: projekt uchwały

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wystąpienie  Gminy  Wyrzysk  ze  spółki  ,,Agroplon”  Spółka  z

ograniczoną odpowiedzialnością  z  siedzibą  w Pile  i  zbycie  w całości  udziałów w Spółce  oraz

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania o udzielenie spółkom

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczania.

Przewodniczący Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że chciałaby to uszczegółowić i projekt

uchwały w sprawie Spółki ,,Agroplon” miałby być w głównym punkcie 10 jako ppkt. 8, a projekt

uchwały w sprawie spółek wodnych w pkt. 10 jako ppkt. 9.

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem poprawek

do porządku obrad sesji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie,  przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła  poprawki do

porządku obrad.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad sesji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła porządek obrad.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo był dostępny do wglądu w biurze

Rady,  a także przed Sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się z  jego treścią.  W związku z

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół z XLIII sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 30 maja 2014 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności  w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej  w Wyrzysku podjętych na XLIII sesji  w dniu 30 maja 2014 r.  stanowi

załącznik nr 4.
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Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  w  tym  samym  czasie  odbywa  się  sesja  rady  w  Gminie

Łobżenica i dlatego nie ma radnych powiatowych, a jeżeli chodzi o Panią radną to ma zakończenie

roku szkolnego. 

Głos zabrał Pan Marcin Porzucek –  Radny Województwa Wielkopolskiego, który powiedział, że

informacja na temat drogi wojewódzkiej Nr 194 Wyrzysk-Osiek jest dobra i zła. Jeżeli chodzi o

dobrą to Pan Marcin Porzucek powiedział, że kilka tygodni temu otrzymał pisemną informację w

sprawie rozbudowy drogi wojewódzkiej Nr 194 na odcinku Wyrzysk-Osiek nad Notecią, że zadanie

planowane  jest  jako  przedsięwzięcie  dwu-etapowe.  Pierwszy  etap  ma  obejmować  odcinek

Wyrzyska  i  przewiduje  się  realizacje  tego  etapu  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego

Programu Operacyjnego na lata  2007-2013. Z uwagi  na powyższe obecnie przygotowywane są

dokumenty niezbędne do złożenia wniosku oraz dofinansowanie tego ze środków europejskich.

Drugi  etap  miałby  obejmować  pozostały  odcinek  w  mieście  Wyrzysk,  który  ujęty  jest  w

propozycjach  do  realizacji  ze  środków  z  unii  europejskiej  w  ramach  następnego  okresu

programowania  w  latach  2014-2020.  Jeżeli  chodzi  o  pierwszy  etap  to  Pan  Marcin  Porzucek

powiedział, że zostało napisane, że ma być to robione w ramach programu WRPO na lata 2007-

2013  i  oznacza  to,  że  powinno  być  w  ciągu  kilku  miesięcy  rozpisane,  a  inwestycja  powinna

zakończyć się przynajmniej do połowy przyszłego roku z tego też względu wybrano odcinek w

Wyrzysku  i  to  jest  optymistyczna  informacja.  Gorsza  informacja  polega  na  tym,  że  Zarząd

Województwa,  na  co  Pan  Marcin  Porzucek  powiedział,  że  nie  ma  wpływu,  pod  pretekstem

obwodnicy Czarnkowa nie zdecydował się aby już w czerwcu poszła decyzja w sprawie wyrzyskiej

drogi. Wynika to z tego, że przez całą kadencję robiona jest obwodnica Wągrowca i Czarnkowa z

różnymi opóźnieniami głównie przez wykonawców ale urzędnicy nad tym nie ubolewają. Tak się

stało z obwodnicą Czarnkowa gdzie zszedł z niej zagraniczny konsorcjum i obecnie robi to pilska

firma, która ma poważne kłopoty finansowe. Wymyślono sobie to tak, że  skoro mają oni kłopoty

finansowe to chcieli zerwać z nimi kontrakt i odebrać to zadanie ale dali im jeszcze kilka tygodni i

w związku z tym powiedzieli nie można zacząć Wyrzyska ponieważ jak trzeba będzie wyrzucić

Pol-Dróg z Czarnkowa to trzeba będzie rozpisać na nowo przetarg, a kosztorysowo cena zawsze

jest  wyższa  niż  przetargowo.  Jeżeli  miałoby  się  tak  stać  to  udział  własny  Województwa

Wielkopolskiego w inwestycji Wyrzyskiej byłby minimalny gdzie ten odcinek kosztowałby ok. 10

milionów  złotych,  a  udział  Województwa  byłby  w  wysokości  2  milionów  złotych  co  stanowi

skromną kwotę w całym budżecie. Większość tej kwoty miałaby być z budżetu unijnego na lata

2007-2013,  a  kończący  się  program i  jak  nie  zacznie  się  inwestycji  natychmiast  to  pieniądze
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przepadną. Pan Marcin Porzucek powiedział, że ma nadzieje, że zarząd zmieni zdanie choć jest

jeszcze jeden element, o którym się mówi nieoficjalnie, że nie ma teraz tego w planie na czerwiec

lecz na wrzesień ponieważ w ciągu kilku tygodni rozpisuje się przetarg i się ogłasza to w połowie

listopada i wiemy o co chodzi. Kończąc Pan Marcin Porzucek powiedział, że warto wystosować

jakiś apel do Województwa ponieważ ta inwestycja mimo zapowiedzi nie jest realizowana już teraz

i być może będzie realizowana od września i nie jest to decyzja ostateczna. Pan Marcin Porzucek

powiedział,  że  jak  zmieni  się  Zarząd  to  nie  tylko  ten  odcinek  będzie  realizowany ale  nastąpi

również natychmiastowa realizacja odcinka w kierunku Osieka nad Notecią. 

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka i powiedział, że na początku chciałby bardzo podziękować, że

Pan radny Województwa Wielkopolskiego jako jedyny radny z tego okręgu bardzo pomaga w tej

sprawie. Następnie radny powiedział, że nie chce wracać do historii ale jak wiadomo już od 2011

roku ta sprawa dzięki zaangażowaniu społeczności gminy ruszyła gdzie znalazły się pieniądze na

sporządzenie dokumentacji. W ubiegłym roku w miesiącu marcu odbyło się spotkanie z członkiem

Zarządu  Województwa  Wielkopolskiego  Panem Tomaszem  Bugajskiem oraz  byli  również  Pan

Dyrektor ds. budowy z Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich i usłyszano, że Zarząd Dróg

Wojewódzkich jest przygotowany do natychmiastowego rozpoczęcia inwestycji i tylko musi zapaść

decyzja na Zarządzie aby uruchomić odpowiednie środki finansowe. Kontynuując rady powiedział,

że obecnie jest czerwiec 2014 roku czyli ponad rok i cały czas się Nas zwodzi. Radny uważa, że

Rada  powinna w sposób stanowczy wystąpić do Zarządu Województwa Wielkopolskiego z apelem

o nieprzeciąganiu czasu wykonania danej inwestycji. 

Następnie głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina i powiedział, że popiera to co powiedział kolega

radny oraz Pan Marcin Porzucek ponieważ zabranych zostało 500 podpisów na realizacje  tego

zadania i potrzeba społeczna jest  widoczna.  Kontynuując radny powiedział,  że popiera żeby na

przyszłej sesji sprecyzować dokładny apel do Zarządu Wojewódzkiego gdyż taka potrzeba istnieje i

dziwi się, że system wybiórczy realizacji zadania ma jeden cel żeby nie zacząć w tym roku nic

robić.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  skierowała  pytanie  do  Pani  Burmistrz  czy  jest  wykonana

dokumentacja na pierwszą część zadania od strony CPN-u? Kontynuując radna powiedziała,  że

jeżeli jest dokumentacja i Pan radny sejmiku zaproponował drugą część to może łatwiej i taniej

byłoby chociaż coś zrobić i później sukcesywnie tak jak obiecują.

Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jest dokumentacja na całą pierwsza

część czyli od CPN-u do ulicy Przemysłowej w Wyrzysku. Dokumentacja jest kompletna i wszelkie

inne uzgodnienia oraz decyzja Wojewody w sprawie gruntów również już są. Kontynuując Pani

Burmistrz  powiedziała,  że  to  o  czym  w  ostatnim  czasie  jest  mowa  i  realizacja  od  ulicy
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Przemysłowej  w dół  do miasta  to  byłaby realizacja  tylko części tego gotowego projektu,  a nie

całości przez Wyrzysk. O dokumentacji na kolejne odcinki czyli do Osieka nad Notecią i przez

Osiek  nad  Notecią  jeszcze  nic  nie  wiadomo.  Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  nieco

inaczej  zapamiętała  przebieg spraw kiedy obecny był  Członek Zarządu Pan Tomasz Budajski  i

Wicedyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich ponieważ wtedy powiedziane zostało, że dokumentacja

jest  natomiast  nie  ma  na  to  zadanie  pieniędzy.  Jeżeli  to  zadanie  miałoby  być  realizowane  ze

środków unijnych z  WRPO to  prędzej  nie  może  być  ogłoszony przetarg  niż  będą  zapewnione

pieniądze  w  budżecie  na  zadania  ponieważ  nie  można  zawierać  wcześniej  umowy  niż  będą

pieniądze na całe zadanie, które miałoby być w tym roku realizowane. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk zwrócił się do Pana Marcina Porzucka o przekazanie refleksji z

tego tytułu od mieszkańców, że przesuwanie tej inwestycji i tworzenie papierowych złudzeń nie

służy mieszkańcom, ani ich wierze w ludzi sprawujących władzę. Radny dodał, że jest to element

obłudy połączony z oczekiwaniem i liczeniem na to, że społeczeństwo, które jest zainteresowane

zbudowaniem tej drogi i każdej innej inwestycji zostaje poddane próbie manipulowania. 

Pan Marcin Porzucek –  Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział, że kilka tygodni temu

Zarząd Województwa jasno powiedział, że zaczną inwestycje z perspektywy unijnej na lata 2007-

2013  oraz  powinno  to  ruszyć  teraz  i  w  tym  roku  muszą  być  podjęte  konkretne  działania.

Teoretycznie gdyby była wola Zarządu  to w przyszłym tygodniu byłyby podjęte rozmowy na dany

temat.  Kontynuując  Pan  Marcin  Porzucek  powiedział,  że  w  poniedziałek  podjął  dyskusję  na

sejmiku i żaden z kolegów radnych z tego okręgu nie wsparł Pana Marcina w danym temacie. Jeżeli

poszłoby to we wrześniu to byłoby to realizowane kończąc składanie wniosków o dofinansowanie

do unii europejskiej co idzie zrobić bardzo szybko i można mówić, że umowa i rozstrzygnięcie

przetargu  byłoby  jeszcze  w  tym  roku.  Faktycznie  jest  tak,  że  różnica  kosztów  między

poszczególnymi etapami w Wyrzysku to teren od CPN-u nie jest droższy lecz jest trudniejszy do

realizacji.  Teren od ulicy Przemysłowej do Podgórnej jest o wiele łatwiejszy do realizacji i jest

szansa wykonania go do połowy przyszłego roku i żeby rozliczyć go z perspektywy mijającej z

WRPO 2007-2013, a nowa procedura zacznie się od przyszłego roku. 

Radny,  Pan Piotr  Kuna powiedział,  że  trochę tego nie  rozumie ponieważ wyznaczają  sobie do

realizacji najpierw odcinek, który jest w lepszym stanie, a tamten drugi, który jest o wiele gorszy to

ma być robiony za 5 czy 6 lat. 

Pan Marcin Porzucek –  Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział,  że zadeklarował, że

będzie to zrealizowane w następnej kadencji jak będzie zmiana, a jeżeli tej zmiany nie będzie to

wcale nie jest powiedziane, że za 6 lat zostanie to zrobione.

Przewodniczący Rady powiedział, że obojętnie, w którym miejscu zacznie się to robić byle tylko
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zacząć, a wtedy byłaby nadzieja, że następni skończą.  

Następnie Przewodniczący Rady powiedział,  że na sali jest Pani Prezes Szpitala i Pan Zastępca

Komendanta Policji i jeżeli są do Nich pytania to otwiera dyskusję.

Głos zabrała Pani Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o., która

powiedziała, że chciałaby bardzo podziękować za środki, dotację na zakup urządzeń do pracowni

endoskopii  w  imieniu  Swoim,  Zarządu,  pracowników  oraz  Pana  Dyrektora  ds.  lecznictwa.

Następnie Pani Prezes Szpitala powiedziała, że w ostatnim czasie była kontrola sanepidu, która się

zakończyła i generalnie nie mieli większych uwag poza tymi co widać gołym okiem czyli popękane

sufity czy klatka schodowa. Jeżeli chodzi o samą stronę sanitarną to nie było żadnych uwag. Został

również  przeprowadzony  audyt  wewnętrzny  ponieważ  kończyła  się  certyfikacja  systemu

zarządzania  jakością  do  31  lipca.  Audyt  przebiegł  pomyślnie  gdzie  audytowała  osoba  z

województwa zachodniopomorskiego oraz Pani z Olsztyna i była to Pani Konsultant Wojewódzka z

zakresu Epidemiologii. Po zakończeniu czynności kontrolnych Pani Konsultant była zaskoczona, że

w tak malutkim szpitalu może być tak czysto i na tak wysokim poziomie może być realizowana

opieka zdrowotna. 

Radny, Pan Roma Łuka skierował pytanie do Pani Prezes Szpitala czy to prawa, że w ostatnim

czasie  zwiększyła  się  ilość  pacjentów  w  szpitalu  jak  również  wzrosła  liczba  operacji

chirurgicznych?

Głos  zabrał  Pan  Thabit  Ahmad  Sinjab  –  Dyrektor  ds.  lecznictwa  w  Szpitalu  Powiatowym  w

Wyrzysku Sp. z o.o., który powiedział, że jeżeli chodzi o zabiegi chirurgiczne to nie jest ich o wiele

więcej  niż  w poprzednim roku.  Zwiększyła  się  jedynie  liczba zabiegów ortopedycznych.  Jeżeli

chodzi o ilość pacjentów to Pan Doktor nie był w stanie odpowiedzieć czy ta liczba jest większa niż

w poprzednim roku lecz dodał, że wykonanie kontraktu na wszystkich oddziałach jest w granicach

102% i starają trzymać się kontraktu ponieważ za nadwyżki nikt nie płaci.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że dowiedział się o tym, że z chwilą powrotu Pana Doktora do

pracy ilość zabiegów wzrosła, co napawa wielkim optymizmem.  

Pan Thabit Ahmad Sinjab – Dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z o.o.

powiedział, że bardzo dziękuje i może coś w tym jest i było wczoraj i dzisiaj po 10 wypisów, a w

poniedziałek 4 zabiegi.

Radny, Pan Józef Jasik skierował pytanie do Pani Prezes czy na ostatni apel w zakresie wsparcia

finansowego poza Gminą Wyrzysk inne gminy poszły również tym tropem?

Pani  Anna  Borowska  –  Prezes  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku  Sp.  z  o.o.  powiedziała,  że

otrzymała odpowiedź od gminy Miasteczko Krajeńskie, że nie wesprą danego zadania ponieważ są
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w bardzo trudnej sytuacji finansowej. Kontynuując Pani Prezes powiedziała, że otrzymali 20 tys.

złotych  od  Gminy Białośliwie  i  było  to  poprzednio  złożone  pismo w sprawie  dofinansowania

zakupu defibrylatora do karetki, który został zakupiony wspólnie z Gminą Wyrzysk i Powiatem. W

dniu  wczorajszy  defibrylator  został  przywieziony  i  zgodnie  z  umową  wywiązaliśmy  się  żeby

sfinansować to do końca czerwca. Możliwe, że zostaną otrzymane również środki na defibrylator z

Wojewódzkiego  Ośrodka  Ruchu  Drogowego.  Karetka  jest  wciąż  doposażana  ponieważ  jeszcze

trochę tego sprzętu brakuje. Jeżeli chodzi o pozostałe gminy to przeprowadzono rozmowy z Panem

Burmistrzem Cerlakiem, z Burmistrzem Wysokiej oraz zostało wysłane pismo do Wójta Białośliwia

i nie ma konkretnej decyzji. Natomiast Powiat deklaruje, że wesprze finansowo szpital.  

Głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który powiedział, że w tym tygodniu w Tygodniku

Nowym ukazał się artykuł w sprawie konkursu na pielęgniarkę naczelną. W związku z tym radny

chciał się dowiedzieć skąd jest ta Pani, która ten konkurs wygrała oraz poprosił o trochę więcej

informacji na dany temat. Następnie radny zwrócił się do Pana Leszka Przybylskiego – Zastępcy

Komendanta  Komisariatu  Policji  w  Wyrzysku  w  sprawie  ulicy  22  Stycznia  naprzeciwko

rehabilitacji i nagminnie stawianych w danym miejscu przeszkód. Radny dodał, że w poniedziałek

zgłaszał to do Straży Miejskiej,  a jadąc w dniu dzisiejszym była ta sama sytuacja  i  poprosił  o

zajęcie się daną sprawą. 

Pan Leszek Przybylski – Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Wyrzysku powiedział, że tak

jak przeprowadzono rozmowę przez sesją zostanie to sprawdzone i osoby stawiające przeszkody

zostaną zobowiązane do ich usunięcia. 

Pani Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o. powiedziała, że jeszcze

w przypadku  kiedy  istniał  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Wyrzysku  ogłoszony  był  konkurs  na

stanowisko przełożonej pielęgniarek oraz na stanowiska oddziałowych poszczególnych oddziałów.

Konkurs  przeprowadzany był  w ramach  przepisów dotyczących  opieki  zdrowotnej,  które  mają

charakter publiczny,  a  obsadzenie na tym stanowisku było na okres 5 lat.  W ubiegłym roku w

czerwcu minął termin zatrudnienia na tym stanowisku. Jeżeli chodzi o przełożoną pielęgniarek to

miała ona umowę na czas nieokreślony i złożyła ofertę na stanowisko przełożonej pielęgniarek i

konkurs ten wygrała i na bazie tego konkurs zawarto z nią umowę na okres 5 lat, która rozwiązała

się z mocy prawa w ubiegłym roku w czerwcu. Pan Dyrektor był w tamtym czasie na urlopie, a

pielęgniarka współpracuje przede wszystkim z dyrektorem i z całym pionem medycznym, to Pani

Prezes  powiedziała,  że  poprosiła  żeby  Pani  przełożona  pielęgniarek  pracowała  do  czasu

przeprowadzenia nowego konkursu ofert.  Zgodziła  się  i  został  zawarty aneks do umowy gdzie

został  zwarty termin na czas określony do czasu przeprowadzenia nowego konkursu. Następnie

został  ogłoszony  konkurs  gdzie  zgłosiły  się  dwie  kandydatki  i  jedną  z  nich  była  przełożona
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pielęgniarek, a drugą była osoba z zewnątrz. Ta Pani to oddziałowa oddziału wewnętrznego z Nakła

nad Notecią,  która posiada wszystkie wymagane kwalifikacje w ramach konkursu. Kontynuując

Pani  Prezes  powiedziała,  że  szpital  niepubliczny  działający  jako  przedsiębiorstwo  nie  ma

obowiązku  przeprowadzania  konkursów  na  stanowiska,  ani  oddziałowych,  ani  przełożonych

pielęgniarek. Pani Prezes powiedziała, że chcieli żeby odbyło się to w ramach konkursu i związki

zawodowe pracowników zaapelowały aby stworzyć również szanse i dla innych pracowników żeby

każdy miał szansę podniesienia swojej rangi czy uczestniczenia w konkursie. Przy czym żaden z

pracowników szpitala  poza  Panią  Grażyną  Kończewską,  która  dane  stanowisko  piastowała  nie

złożył swojej oferty. Jeżeli chodzi o komisję to był regulamin, który określał kto może wejść w jej

skład i był on podobny do tego co obowiązuje w zakładach opieki zdrowotnej, które są zakładami

publicznymi.  Do komisji  powołano ordynatorów wszystkich  oddziałów oraz lekarza  z  oddziału

dziecięcego, który pracuje w POZ-cie i świadczy usługi w zakresie nocnej i świątecznej opieki

zdrowotnej. Zwrócono się również do Okręgowej Izby Pielęgniarek i Położnych o wytypowanie

kandydata do komisji, którego rada wytypowała oraz zwrócono się jeszcze do jednego szpitala żeby

w skład komisji przedłożył kandydaturę osoby, która pełni podobne stanowisko w innym szpitalu

żeby mogła ocenić wiedzę pod względem pielęgniarskim i nie tylko z punktu widzenia lekarzy. Tą

osobą był Pan Michlewicz, który jest jednocześnie Przewodniczącym Okręgowej Rady Pielęgniarek

i Położnych w Pile. Konkurs odbył się zgonie z regulaminem i na pierwszym spotkaniu oceniono

poprawność złożonej oferty i obie oferty dopuszczono do konkursu. Na drugim spotkaniu komisji

konkursowej  odbyły  się  rozmowy  i  zgodnie  z  regulaminem  zadawane  były  pytania.  Obie

pielęgniarki  przepytywane  były  na  temat  wiedzy  medycznej  po  czym  nastąpiło  głosowanie  w

wyniku, którego dwa głosy otrzymała Pani Grażyna Kończewska i sześć głosów otrzymała druga

kandydatka z zewnątrz. Pani Prezes Szpitala powiedziała, że uważa, że artykuł ukazał się z tego

powodu, że niektóre osoby były zbulwersowane tym, że Pani Grażyna Kończewska otrzymała tyle

głosów. Pani Anna Borowska powiedziała, że również jest zdziwiona tym, że osoba pracująca tak

długo w szpitalu nie otrzymała tyle głosów ile można było się spodziewać. Ubiegając się o dane

stanowisko Pani Grażyna Kończewska otrzymała bardzo pozytywną opinię od Pana Dyrektora oraz

od  Pani  Prezes  Szpitala,  a  najwyraźniej  lekarze  ustalili,  że  tamta  osoba  zasługuje  na  więcej

punktów. Z regulaminu konkursu wynikała, że liczba głosów uzyskanych w wyniku  konkursu są to

głosy, które są opiniodawcze, a samą decyzję o przyjęciu na dane stanowisko podejmuje Prezes po

zaciągnięciu  opinii  przez  Dyrektora  ds.  medycznych.  Następnie  Pani  Prezes  dodała,  że  tamtej

drugiej osoby nie znała i została zaproszona na rozmowę jak i również Pani Grażyna Kończewska.

Na rozmowie poruszane były różne tematy, a Pan Dyrektor sprawdzał poziom wiedzy medycznej i

w jaki  sposób wyobraża sobie funkcjonowanie wszystkich  oddziałów jak i  piastowanie danego
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stanowisko oraz z czym to się wiąże. Jaki jest pogląd w związku z ograniczeniem kosztów i jak to

jest w szpitalu, w którym pracuje. Z kolei Pani Grażyna Kończewska na taką rozmowę nie przybyła

w związku z tym, że przebywała akurat na urlopie i złożyła wniosek o przedłużenie czasu trwania

konkursu i przełożenia terminu rozmowy. Postanowiono przedłużyć czas trwania konkursu do dnia

7  lipca  i  postanowi  się  wówczas  kto  zostanie  zatrudniony  na  danym  stanowisku.  Pojawił  się

również taki zarzut rozrzutności w stosunku do Zarządu i jest taki przepis art.  17 ustawy, który

dotyczy  zatrudniania  pielęgniarek  i  położnych  i  jeżeli  osoba  piastuje  funkcje  w  Zarządzie

Okręgowej Izbie Pielęgniarek i Położnych, a Pani Grażyna Kończewska była delegatem to przez

okres trwania kadencji, a jej okres upłynął w 2011 roku i rok po upływie oraz podczas kadencji nie

można wypowiedzieć takiej osobie umowy. Gdyby Pani Grażyna nie została wybrana to nie trzeba

wypowiadać umowy ponieważ była to umowa na czas określony. Z chwilą wybrania kandydata i

podpisania z nim umowy to zgodnie z regulaminem rozwiązuje się komisja konkursowa i zgodnie z

regulaminem kończy się czas pracy Pani Grażyny na tym stanowisku. W związku z tym nie trzeba

będzie płacić żadnych dużych wynagrodzeń w związku z utratą stanowiska. 

Głos zabrał radny, Pan Stefan Rymer i odniósł się do wypowiedzi Pani Prezes w związku z tym, że

Powiat Pilski deklaruje wsparcie finansowe w zakresie zakupu endoskopu. W związku z tym radny

skierował pytanie do Pani Prezes Szpitala czy jest w posiadaniu wiedzy na temat jakiego rzędu

Powiat Pilski deklaruje pomoc?

Odpowiadając  Pani  Anna  Borowska  –  Prezes  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku  Sp.  z  o.o.

powiedziała, że Zarząd zadeklarował 100 tys. złotych ale musi być uchwała Rady Powiatu. Dodając

Pani Prezes powiedziała, że Powiat zobowiązał się do pokrycia straty szpitala w wysokości 500 tys.

złotych oraz będzie realizował inwestycje na ponad 2 miliony złotych.  

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Panu Tomaszowi Bugajskiemu – Członkowi Zarządu

Województwa Wielkopolskiego. 

Pan Tomasz Bugajski – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego przeprosił za spóźnienie i

jednocześnie  podziękował  za  zaproszenie.  Następnie  powiedział,  że  jeszcze  przed  wyjazdem

konsultował  sprawę  drogi  wojewódzkiej  nr  194  i  uzyskał  taką  odpowiedź,  że  tak  jak  było

powiedziane na obradach sesji przez Zastępcę Dyrektora Wojewódzkiego Zarządu Dróg ujęta jest ta

droga w planie inwestycyjnym na lata 2014-2015 i nic się nie zmieniło. Forma finansowania nie

została  jednak  jeszcze  ustalona  ale  inwestycja  będzie  realizowana.  Występują  zakłócenia  w

inwestycjach  drogowych  w  związku  z  zaistniałą  sytuacją  na  obwodnicy  Czarnkowa,  na  które

zostały  przeznaczone  wszystkie  wojewódzkie  środki  finansowe.  W ciągu  najbliższych  tygodni

rozstrzygnie  się  czy  obecny  wybrany  w  przetargu  wykonawca  będzie  dalej  realizował  daną
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inwestycję czy zostanie ona przerwana i ogłoszony zostanie nowy przetarg na nowego wykonawcę.

Inwestycja w Wyrzysku będzie realizowana ponieważ dużo w tej sprawie zostało powiedziane i

należy tylko tego dopilnować żeby to zafunkcjonowało. Kończąc Pan Tomasz Bugajski powiedział,

że  chciałby  podziękować  Pani  Burmistrz  za  zaproszenie  na  odbiór  wspaniałej  świetlicy  w

Dobrzyniewie  oraz  za  wspaniała  oprawę,  która  była  w wykonaniu  mieszkańców Dobrzyniewa.

Kontynuując Pan Tomasz Bugajski powiedział,  że była to piękna lekcja polskości i patriotyzmu

gdzie wiele wielkich miast powinno się uczyć jak uszanować unię, pokazywać członków unii i nie

tylko wizualnie lecz i piękną młodzież, która potrafiła się przeistoczyć w poszczególne państwa

unii. 

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że Pan Tomasz Bugajski jako Członek Zarządu Województwa

Wielkopolskiego  jest  najlepiej  zorientowany  w  sprawach  dotyczących  dróg  wojewódzkich.

Następnie radny dodał, że w ubiegłym roku w marcu była przeprowadzana rozmowa na ten sam

temat i od Zastępcy Dyrektora ds. budowy Pana Katarzyńskiego padła informacja, że w zasadzie

taka  inwestycja  mogłaby  być  uruchomiona  natychmiast  i  jest  to  kwestia  finansowa.  W  dniu

dzisiejszym dowiadujemy się po ponad roku, że jest to cały czas sprawa związana z finansami

przedmiotowej inwestycji. W związku ze swoją wypowiedzią radny chciał się dowiedzieć od Pana

Tomasza Bugajskiego czy jest w stanie konkretnie odpowiedzieć czy ta inwestycja ruszy w tym

roku ponieważ radny nie ukrywa, że zgłaszając się do Niego mieszkańcy, którzy się starali i nic to

nie dało.  

Pan Tomasz Bugajski – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego powiedział, że starał się

już  odpowiedzieć  na zadane pytanie  i  podkreślił  jeszcze  raz,  że  inwestycja  jest  zaplanowana i

dokumentacja została wykonana, która etapowo uzgodniona jest  z władzami gminy.   Następnie

Członek  Zarządu  powiedział,  że  środki  muszą  być  zabezpieczone  na  ewentualną  sytuację

ogłoszenia nowego przetargu w związku z obwodnicą Czarnkowa.  Ostateczne rozmowy z tego

tygodnia,  z poniedziałku gdzie zostało podpisane porozumienie i  nie  jest  w stanie Pan Tomasz

Bugajski  odpowiedzieć  jak  to  się  zakończy ponieważ  to  jest  jedyne  źródło  finansowania  czyli

środki  unijne.  Jeżeli  będzie  należało  wybrać  nowego  wykonawcę  to  środki  trzeba  będzie

przeznaczyć na przetarg z czego będzie wynikało czy zostaną pieniądze dla Wyrzyska czy nie. 

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  powiedział,  że  mieszkańcy  sołectwa  Kościerzyn  Wielki,  którego  jest

Sołtysem nie rozumieją decyzji RDOŚ-iu z Poznania gdzie 90% gospodarstw wyraziło sprzeciw

inwestycji, którą chce przeprowadzić jeden z rolników. Radny dodał, że sprzeciw mieszkańców nie

został w ogóle wzięty pod uwagę, a inwestor miał 12 razy przesuwany termin wydania decyzji

ponieważ nie zostało składane wszystko tak jak należy.  Radny kontynuując powiedział,  że było

zero konsultacji RDOŚ-iu z Radą Sołecką Kościerzyna Wielkiego i jeżeli tak ma wyglądać, że zza
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biurka  w  Poznaniu  decyduje  się  o  losie  mieszkańców  to,  ani  radny  tego  nie  rozumie,  ani

mieszkańcy Sołectwa.

Pan Tomasz Bugajski – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego powiedział, że Pan jako

radny najlepiej  orientuje  się,  że  zostało  bardzo dużo zrobione  w tej  sprawie  żeby to  wszystko

wyjaśnić.  Pan  Tomasz  Bugajski  dodał,  że  wystąpił  do  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony

Środowiska w Poznaniu i odpowiedź w pierwszej fazie, która została przesłana była, że nie ma

możliwości wydania zgody na realizację tak poważnego zdania w miejscowości Kościerzyn Wielki.

Inwestor odwołał się od tej decyzji i po powtórnym rozpatrzeniu Wojewódzki Dyrektor Ochrony

Środowiska wydał pozytywną decyzję dla inwestycji pod warunkiem konsultacji społecznych. W

związku z tym Pan Tomasz Bugajski powiedział, że nie wie dlaczego Pan radny uważa, że wszystko

jest przekreślone i to Gmina Wyrzysk wydała zgodę na takie inwestycje w planie zagospodarowania

przestrzennego pod warunkiem uzyskania tych dokumentów, o których była mowa. Kończąc Pan

Tomasz Bugajski powiedział, że sam był zaskoczony w związku z wydaniem pozytywnej opinii do

realizacji  inwestycji  ale  widocznie  zostały  spełnione  wszystkie  warunki  ale  bez  konsultacji

społecznych, które jeżeli nie zostaną przeprowadzone to nie powstanie inwestycja. 

Przewodniczący  Radny,  Pan  Ireneusz  Przydział  powiedział,  że  nie  ma  obecnych  radnych

powiatowych ale jak są jakieś wnioski czy uwagi to zostaną one przekazane. 

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który poprosił o przekazanie wniosku do Zarządu Powiatu w

związku z jezdnią ulicy Podgórnej w Wyrzysku na odcinku od wjazdu do przedszkola do parkingu

przy budynku spółdzielni mieszkaniowej gdzie jest ona permanentnie zwężana. Radny wyjaśnił, że

powodem tego są rozrastające się drzewa i stale rosnące przy pniach zakrzaczenia co stanowi duży

kłopot dla ruchu drogowego i stwarza zagrożenie. W związku z tym radny poprosił aby w okolicy

cmentarza zamontować znak ograniczający prędkość pojazdów do 40 km/h oraz bieżąco usuwać

zakrzaczenie przy pniach rosnących tam drzew. 

Po wnioskach i pytaniach do Radnych Powiatu, wystąpieniach zaproszonych gości Przewodniczący

Rady o godz. 14.03 zarządził  przerwę w obradach. O godzinie  14.10 wznowiono obrady.

Po przerwie na salę obrad nie wrócił radny, Pan Roman Łuka. 

8. Sprawozdanie finansowe i  sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013

rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,
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Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe  i

sprawozdanie    z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 r.

Budżet Gminy Wyrzysk na 2013 rok został przyjęty uchwałą Nr XXV/234/2012 Rady Miejskiej w

Wyrzysku z dnia 28 grudnia 2012 roku, w której ustalono dochody w wysokości 38.490.574,00 zł,

wydatki  budżetowe ustalono  w wysokości  41.209.969,00 zł  oraz  deficyt  budżetu  w wysokości

2.719.395,00 zł.

W ciągu 2013 roku budżet zmieniany był uchwałami Rady Miejskiej i zarządzeniami Burmistrza.

Nastąpiła  zmiana dochodów i  wydatków i  po zmianach na dzień 31 grudnia 2013 roku budżet

gminy  zamknął  się  kwotami:  planowane  dochody  budżetu  w  wysokości  39.886.623,28  zł  i

planowane wydatki w kwocie 42.687.993,23 zł oraz planowany deficyt w wysokości 2.801.369,95

zł. W planowanych dochodach wyodrębniono dochody majątkowe i bieżące. Majątkowe w kwocie

1.409.979,32  zł  i  dochody  bieżące  w  kwocie  38.476.643,96  zł.  W  planowanych  wydatkach

budżetowych wyodrębniono wydatki  majątkowe w kwocie  5.275.595,86 zł  i  bieżące w kwocie

37.412.397,37 zł. Dochody budżetu wykonano w kwocie 39.171.762,70 zł co stanowiło 98% planu,

a wydatki w kwocie 41.368.589,40 zł co stanowiło 97% planu. Wynik finansowy zamknął się w

kwocie minus 2.196.826,70 zł. Na dzień 31 grudnia zadłużenie gminy wyniosło 20.824.493,73 zł,

co  stanowiło  53,16  % wykonanych  dochodów ogółem i  nie  przekraczało  60% określonych  w

ustawie  o  finansach  publicznych.  Wydatki  majątkowe  wykonano  w  97,78%  i  w  kwocie

5.158.519,82 zł.  W budżecie  na  2013 rok  zaplanowane były ogółem 52 zadania  inwestycyjne.

Planowane wydatki bieżące i majątkowe realizowane były również  z wykorzystaniem środków

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i tak w 2013 roku wykorzystano 2.076.999,69 zł i z tego

na wydatki bieżące 253.479,17 zł,  a na majątkowe 1.823.520,52 zł.  Gmina realizowała zadania

otrzymując  dotacje  z  jednostek  samorządu  terytorialnego  w  wysokości  26.379,45  zł.  Gmina

udzieliła jednostkom samorządu terytorialnego dotacji celowych w wysokości 126.176,74 zł.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok, 

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  poinformowała,  że  jest  Uchwała  nr  SO-

0954/29/14/Pi/2014 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9

kwietnia 2014 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy

Wyrzysk za 2013 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony

Zarządzeniem Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu nr 7/2013 z dnia 31 stycznia

2013 r. w osobach: Przewodnicząca, Pani Halina Kurjan, członkowie: Pan Ryszard Auksztulewicz i

Pani  Krystyna  Stróżyk  działając  na  podstawie   art.  19  ust.  2  i  art.  13  pkt  5  ustawy z  dnia  7
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października 1992 o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2012 r. poz. 1113 ze zm.) oraz

art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885

ze zm.) o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy

wyraził  opinię  pozytywną.  Przedmiotem badania  stanowiącym podstawę  do wydania  niniejszej

opinii  było sprawozdanie roczne z realizacji budżetu Gminy w roku 2013 przedłożone tutejszej

Izbie  oraz  informacja  o  stanie  mienia  Gminy.  Skład  Orzekający  zapoznał  się  także  z  uchwałą

budżetową  (po  zmianach),  Wieloletnią  Prognozą  Finansową  (  po  zmianach)  oraz  ze

sprawozdaniami budżetowymi za 2013 rok.

Skarbnik Gminy, Pani Grażyna Urbanek dodała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej nie

zawierała żadnych zastrzeżeń i sprawozdanie przyjęte zostało bez uwag. 

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2013  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego,

Przewodniczący otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu.

Jako  pierwszy  głos  zabrał  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  powiedział,  że  w  bieżącej

działalności  2013  roku  środków zewnętrznych  pozyskano  w kwocie  ok.  2  milionów złotych  i

według Jego przeliczeń wyniosło to ok. 135 złotych na jednego mieszkańca. W związku z tym

radny  powiedział,  że  pozyskiwanie  tych  środków  możliwe  jest  tylko  wtedy  kiedy  spełnia  się

określone warunki. Uczestniczenie we wszystkich programach przez poszczególne środowiska i w

tym przypadku przez gminę nie jest możliwe ponieważ adresatami różnego rodzaju dofinansowania

są gminy, które będą spełniały określone warunki. Jednym z takich warunków, który jest niezbędny

do spełniania żeby uzyskiwać dofinansowanie jest posiadanie środków własnych. Kiedy przegląda

się sprawozdanie z wykonania budżetu to  wynika z niego,  że gmina może pozyskać tylko tyle

środków ile daną gminę na to stać i jest to działanie zwrotne.  Tłumacząc radny powiedział,  że

mając  dochody  w  określonej  wysokości  to  udział  w  ewentualnym  pozyskaniu  środków  jest

określony  przepisami  i  dlatego  nie  da  się  wykorzystywać  środków  zewnętrznych  w  sposób

niekontrolowany i nieograniczony. W związku z wcześniejszą wypowiedzią radny poprosił Panią

Burmistrz o parę słów na temat pozyskanych środków, możliwości pozyskania środków oraz na co

gminę stać. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że sumy, które podała Pani Skarbnik fizycznie znajdują

się w ubiegłorocznym budżecie. Natomiast podpisanych umów na zadania na dofinansowanie ze

środków unijnych jest więcej, a środki spłyną do budżetu po częściowej bądź całkowitej realizacji

zadań. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała,  że obecnie w toku są trzy zadania,  które były
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realizowane w 2013 roku i dalej realizowane są w 2014 roku. Dotyczy to kanalizacji Kościerzyn

Wielki,  Ruda i  Bąkowo-Komorowo gdzie w zaokrągleniu  w budżecie  jest  2  miliony 700  tys.

złotych dotacji unijnej. W zeszłym roku w budżecie nie było ani złotówki z tego tytułu, a pierwsze

pieniądze  wpłynęły  w  tym tygodniu,  w  sumie  1  miliona  200  tys.  złotych  i  będą  te  środki  w

wykonaniu tego budżetu pomimo, że nakłady  na  zadania ponoszone były już w poprzednim roku.

Czym innym jest podpisanie umów, a czym innym jest spływ tych środków do budżetu. Następnie

Pani Burmistrz powiedziała, że czym innym jest również możliwość ściągania środków stosownie

do  możliwości  finansowych  budżetu  jeżeli  chodzi  o  pokrycie  wkładu  własnego  oraz  nabór

wniosków na określone zadania gdzie w danym momencie należy się zwracać tylko o  środki, które

wpisują się w zadania gminy i  jest akurat nabór. Taki nabór ma określony krótki termin i  albo

spełnia się określone warunki i ma się gotowe dokumenty albo nie. Przeważnie jest taka sytuacja,

że pula środków do zdobycia jest o wiele niższa niż ilość chętnych i mniej więcej około połowa

wniosków odpada w naborze. Pani Burmistrz dodała, że gmina nie miała takiego problemu i na

wszystkie zadania otrzymała dofinansowanie, jedynie tylko z pozyskaniem środków na kanalizacje

w Kościerzynie Wielkim z PO RYBY gdzie na początku była interpretacja, że mogą być pozyskane

z tego środki na dofinansowanie, a w wyniku wyjaśnień z Ministerstwa Finansów i podjętej decyzji

w  Urzędzie  Marszałkowskim  okazało  się,  że  na  kanalizację  z  tego  programu  środków  nie

przyznano. Pani Burmistrz podkreśliła, że nie zostały utracone środki na to zadania ponieważ udało

się  wpasować w dodatkowy nabór  w PROW-ie  gdzie  uzyskano 2  miliony 700 tysięcy na  trzy

zadania. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że obecnie nie ma już żadnych naborów ze starego

rozdania i ewentualnie jak będą przyznawane jakieś środki to na te zadania, które są na listach

rezerwowych czyli te, które wcześniej się nie zakwalifikowały. Kończąc dany temat Pani Burmistrz

powiedziała, że oby udawało się w następnym rozdaniu na lata 2014-2020 pozyskiwać środki na

taki zakres zadań jaki będzie możliwy i oby starczyło wkładu własnego. Obecnie zadłużenie jest na

poziomie  53% i  według opinii  RIO,  która  została  wydana do kredytu,  który zaciągany był  na

sfinansowanie  tegorocznego deficytu  wyszło,  że  na koniec  2014 roku prognozowany wskaźnik

zadłużenia wyniesie 52%. Pieniądze, które wracają do puli po spłacaniu kredytów można corocznie

wykorzystywać na kolejne finansowania. W poprzednim roku deficyt był na poziomie 2 milionów

196 tysięcy złotych, a wydatki na inwestycje ponad 5 milionów z czego wynika, że gospodaruje się

wydatkami bieżącymi oszczędnie i gmina stara się jak najwięcej przeznaczać środków własnych na

inwestycje i oby udało się pozyskać dodatkowe środki w kolejnych rozdaniach. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że chciałby wysoko ocenić kwestie wydatków zapisanych w

posiadanym sprawozdaniu. Radny dodał, że nie mniej jednak według Niego powinno popracować

się  nad  kwestią  inspektorów  nadzoru,  przygotowywania  przetargów,  kierowników budowy czy
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obowiązków  gwarancyjnych  wykonawców  gdyż  w  ciągu  roku  przy  zadaniach  inwestycyjnych

wychodzą kwestie boiska w Gromadnie, parkingu w Wyrzysku czy kanalizacji Wyrzysk-Kosztowo.

Kończąc  Pan  Lech  Ozimina  powiedział,  że  gratuluje  wyniku  ponieważ  spięcie  wydatków  i

dochodów w taki sposób świadczy o dobrym gospodarowaniu. 

Następnie głos zabrał radny, Pan Roma Łuka, który powiedział,  że chciałby nawiązać do części

sprawozdania za ubiegły rok dotyczącej Kultury i dziedzictwa narodowego oraz Kultury fizycznej.

W ubiegłym roku gmina na te zadania przeznaczyła kwotę 3 milionów złotych i w związku z tym

radny skierował pytanie do Pani Burmistrz czy kwota 3 milionów złotych odpowiada możliwością i

aspiracją gminy?

Zabierając  głos  Pani  Maria  Bratkowska  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  gdyby  zapytać

sportowców to odpowiedzieliby, że jest to wciąż za mało. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że

przychodzą do Niej osoby z pomysłami i bardzo chętnie dałaby na te nowe pomysły i zasiliłaby

dotychczasowe  programy  i  projekty  lecz  jest  to  problem  wypośrodkowania  tego  ile  można

przeznaczyć na działalność bieżącą, a ile przeznaczyć na wydatki majątkowe i są to zawsze bardzo

trudne decyzje. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że ma nadzieję, że gmina będzie posiadała

kiedyś  więcej  dochodów  i  będzie  mogła  swobodniej  przeznaczać  środki  na  bieżące  potrzeby

mieszkańców oraz środowisk, którym trzeba zagospodarować czas wolny. To czy Pani Burmistrz

jest  zadowolona  z  poziomu  sportu  w  gminie  odpowiedziała,  że  na  ten  temat  można  dużo

powiedzieć ponieważ raz jest lepiej, a raz gorzej i najbardziej cieszą inicjatywy społeczeństwa w

organizowanie przedsięwzięć sportowych, rekreacyjnych czy profilaktycznych i wtedy jest żal, że

brakuje środków.  

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  powiedział,  że  przy  tak  wysokim stopniu

zadłużenia  inwestować  trzeba  ponieważ  wtedy będzie  występowała  stagnacja.  Następnie  radny

powiedział,  że  jednak  należałoby  w  niektórych  momentach  bardziej  ostrożniej  inwestować

ponieważ  wiele  zadań  zostało  wykonanych,  a  na  niektórych  zadaniach  problemy  ciągną  się

miesiącami,  a  nawet  i  latami.  Według  radnego  powinny  następować  analizy  celowości  i

sensowności  podejmowania  takich  czy  innych  decyzji.  Wysokie  zobowiązania  pokazują,  że

pomimo tego, że będzie się inwestować to balast ciężaru pozostający do spłaty jest duży i należy go

brać pod uwagę podejmując kolejne zadania. Jeżeli pojawią się kolejne rozdania to trzeba będzie

wybierać pomiędzy inwestycjami, a gminnymi możliwościami ponieważ należy brać pod uwagę

gminną  oczyszczalnie  ścieków.  Następnie  radny  powiedział,  że  zmniejsza  się  stan  środków

pieniężnych o milion złotych pomimo, że deficyt utrzymany jest na tym samym poziomie ale w

stosunku do roku poprzedniego zmniejszył się o 4 miliony złotych. Kończąc radny powiedział, że

jeżeli  ta tendencja zostanie utrzymana to będzie można z dużą dozą bezpieczeństwa realizować
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kolejne inwestycje. 

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy do przedstawionego projektu ktoś z

radnych chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/386/2014 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

9.  Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2013 r.

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2013 r.

Radny, Pan Piotr Kuna- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja Rewizyjna

na posiedzeniu w dniu 4 czerwca 2014 r.  przyjęła  uchwałę Nr 7/2014 r.  w sprawie wniosku o

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2013 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w

Wyrzysku jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzyska za 2013 r.

W związku z tym Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku wnioskuje do Rady Miejskiej w

Wyrzysku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2013  r.  Wykonanie  uchwały

powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z

tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok,

Radny, Pan Piotr Kuna – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział,  że Skład Orzekający

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu z dnia 10 czerwca 2014 roku podjął uchwałę nr SO-

0955/36/14/Pi/2014 w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w

Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Wyrzysk absolutorium z tytułu wykonania

budżetu za 2013 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony

Zarządzeniem nr 7/2013 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 31 stycznia

2013 r. w osobach: Przewodnicząca: Halina Kurjan, członkowie: Ryszard Auksztulewicz i Krystyna
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Stróżyk działając na podstawie  art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o

regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2012 r., poz. 1113 ze zm.) w związku z art. 18a ust.

3 ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze zm.) po

zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 4 czerwca

2014 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2013

rok wyraził następującą opinię: Przepis art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie

gminnym  nakłada  na  Komisję  Rewizyjną  obowiązek  dokonania  oceny  i  wydania  opinii  o

wykonaniu budżetu  gminy i w oparciu o tą ocenę wystąpienia do rady gminy z wnioskiem w

sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi/burmistrzowi gminy. Przedłożony przez

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku wraz z pismem z dnia 5 czerwca 2014 r. wniosek

Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium w związku z wykonaniem

budżetu 2013 roku, zawiera uzasadnienie (opinię), z którego wynika, że wniosek sformułowany

został  po  uprzedniej  analizie  i  ocenie  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  podstawie

sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu,  informacji  o  stanie  mienia

komunalnego,  w  oparciu  o  wyniki  kontroli  przeprowadzonych  przez  Komisję  Rewizyjną,  jak

również  po  zapoznaniu  się  z  opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 r.

Komisja  Rewizyjna  nie  wniosła  zastrzeżeń  do sposobu wykonywania  budżetu  Miasta  i  Gminy

Wyrzysk. 

Na podstawie  dokonanej  oceny Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  zaopiniowała

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2013 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi

Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2013 rok jest uzasadniony i został

podjęty zgodnie z wymogami prawa (art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach

publicznych). Podpisała Przewodnicząca Składu Orzekającego Halina Kurjan.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos

w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie nawiązano.

3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2013 rok,
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za

2013  rok,  a  tym  samym  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska za 2013 rok.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  wniosku  Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2013 rok?

Rada, jednogłośnie w obecności 15 radnych przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej, a tym samym

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2013 rok.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku

z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2013 rok.

Uchwała Nr XLIV/387/2014 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Następnie  Przewodniczący złożył  gratulacje  Pani  Burmistrz  za  wykonanie  budżetu  i  udzielone

absolutorium życząc dalszej takiej pracy, jak do tej pory. 

Zabierając głos Burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska powiedziała, że w taki dzień bardzo

pięknie jest zobaczyć 15 rąk w górze i podziękowała za jednomyślność, uznanie oraz za wydaną

wysoką ocenę za pracę.   Pani Burmistrz powiedziała,  że te piękne kwiaty należą się również i

Państwu za podejmowane przez cały rok decyzje, które pozwalały na realizację zadań. Następnie

Pani  Burmistrz  podziękowała  Pani  Skarbnik,  mecenasom oraz  wszystkim pracownikom,  którzy

spinali siły aby się udało. Zdarza się – powiedziała Pani Burmistrz, że jest zgrzyt na linii inwestor-

wykonawca i  jeszcze trudniej  jest  jak trzeba dochodzić do kar za nie  taką jakość gdzie trzeba

walczyć, a procedury są bardzo długotrwałe. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że mając taki

poważny mandat  zaufania  będzie  się  dalej  działało  i  realizowało  inwestycje  ponieważ  tak  jak

zostało napisane w sprawozdaniu na 10 drogach, które w tym roku zostały ujęte w budżecie roboty

się  już  rozpoczynają  i  tak  jak  policzy  się  wszystkie  zadania  to  będzie  podobna  liczba  jak  w

poprzednim roku. 

Dziękuję bardzo!

O godzinie 1350 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach.

O godzinie 1357 Przewodniczący Rady wznowił obrady.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na  2014 r.
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W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Głos zabrała Pani Grażyna Urbanek – Skarbnik gminy, który powiedziała, że w dniu wczorajszym

została przesłana autopoprawka do uchwały,  a zmiana dotyczyła zwiększenia planu dochodów i

wydatków o kwotę 1.556,80 zł, a środki pochodzą od Wojewody Wielkopolskiego i jest to zwrot

dochodów z  2013 roku,  który  dotyczy wypłacenia  świadczenia  rodzinnego.  Wojewoda  zwrócił

dotację  i  zwraca  się  świadczeniobiorcy  w  związku  z  tym  należało  wprowadzić  na  dochody  i

wydatki budżetu. 

Wobec braku dalszej dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/388/2014 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

2) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2014 r.,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że proponuje żeby na miesiąc wrzesień w planie

pracy rady umieścić informację dotyczącą ławników żeby ich wysłuchać ponieważ reprezentują oni

społeczeństwo i są wybierani. 

Radca  Prawny  –  Pan  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  nie  spotkał  się  jeszcze  z  takim

przypadkiem żeby rada  chciała  słuchać  ławników ponieważ trudno sobie  wyobrazić  co  byłoby

przedmiotem  słuchania.  Ławnicy  nie  reprezentują  rady,  która  ich  wybiera  lecz  są  oni

przedstawicielami  społeczeństwa  w  tzw.  powszechnym  wymiarze  sprawiedliwości.  Każde

czynności, które prowadzą ławnicy na sali rozpraw  dotyczą wymiaru sprawiedliwości i tutaj rola

przedstawicieli  gminy  czyli  organu  stanowiącego,  radnych  ogranicza  się  na  wyborach.  Radca

powtórzył, że się nigdy z takim czymś nie spotkał ponieważ trudno jest sobie wyobrazić czego

miałby dotyczyć przedmiot takiego słuchania.  

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że wniosek miałby na calu zapoznać społeczeństwo z tym

wszystkim żeby było więcej chętnych ale skoro Pan Mecenas ma takie zdanie to wycofuje wniosek.
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Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił  do

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/389/2014 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

3)  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na

II półrocze 2014 r.,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/390/2014 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

4) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2014 r.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/391/2014 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

5) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2014 r.,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.
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W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/392/2014 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

6) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu

postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z

zakresu  ochrony  środowiska  i  gospodarki  wodnej,  kryteriów  wyboru  inwestycji  do

dofinansowania i sposobu jej rozliczania,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/393/2014 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

7) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu

postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie kosztów

inwestycji związanej z usuwaniem, transportem, unieszkodliwieniem wyrobów zwierających

azbest, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/394/2014 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

8)  w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie Gminy Wyrzysk ze spółki „Agroplon”

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  z siedzibą  w Pile i   zbycie w całości   udziałów  w

Spółce,

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały
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projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/395/2014 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

9) zmieniająca uchwałę w sprawie  zasad i trybu postępowania o udzielenie spółkom 

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczania.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był  przedmiotem obrad wszystkich czterech komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLIV/396/2014 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLIV sesję Rady Miejskiej w

Wyrzysku w dniu 27 czerwca 2014 r. stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

   

Ad. 11 Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2014 rok.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  informacja  została  przekazana  wszystkim radnym i  była

przedmiotem obrad wszystkich komisji. W związku z tym zapytał się czy ktoś chciałby zabrać głos

w przedmiotowym zakresie.?

Głos  zabrał  radny,  Pan Roman Łuka,  który powiedział,  że  na poprzedniej  sesji  podjęte  zostały

zmiany  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk  na  rok  2014  dotyczące  zwiększenia  plan  wydatków

majątkowych  m.in.  na  utwardzenie  ciągu  pieszo  w  drodze  gminnej  oraz  na  wykonanie

dokumentacji  technicznej  na  budowę części  ulicy  Ślusarskiej  w Wyrzysku.  Kontynuując  radny

powiedział, że w pisemnej informacji Pani Burmistrz dotyczącej realizacji zadań inwestycyjnych na

2014 rok nie ma ujętych tych dwóch zadań. W związku z tym radny poprosił o odpowiedź w jakim

terminie zostaną wykonane przedmiotowe zadania.

Odpowiadając Pani Burmistrz – Maria Bratkowska powiedziała,  że nie ma tych dwóch zadań i

jeszcze kilku innych ponieważ są to bardzo świeże sprawy i dlatego nie ma czego przedstawiać, a
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niedługo będzie informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku i tam odniesie się do

wszystkich zadań. Jeżeli chodzi o realizację to należy się spodziewać jak będzie wszystko dobrze,

że pod koniec roku będzie sporządzona dokumentacja. Pani Burmistrz dodała, że zakłada, że do

końca roku dojdą do skutku wszystkie dokumentacje związane z drogami i kanalizacjami. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  odniósł  się  do  punktu  29  informacji  dotyczącego  rewitalizacji  i

zagospodarowania  terenu  przy stawie.  W związku  z  tym radny chciał  się  dowiedzieć  w jakim

terminie  planowana  jest  realizacja  tego  zadania  ponieważ  przygotowywane  są  warunki  do

ogłoszenia  przetargu.  Obecnie  jest  koniec  czerwca  i  radny  chciał  się  dowiedzieć  czy  nie  ma

zagrożenia co do realizacji tego zadania szczególnie w zakresie dofinansowania gdyż umowa była

podpisana w sierpniu 2013 roku. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że wszystko jest kontrolowane i na pewno środki na to zadanie nie

uciekną. W sprawozdaniu zostało napisane, że w przyszłym tygodniu będą ogłoszone przetargi na

rewitalizację, świetlice w Wyrzysku Skarbowym i teren rekreacyjny w Gleśnie. Te mniejsze zadania

typu doposażenia placu zabaw czy dokumentacje nie wpisują się w zamówienia publiczne ponieważ

jest nowa granica do 30 tys. euro i to będą zamówienia ofertowe. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  poprosił  o  uzyskanie  odpowiedzi  na  pytanie  jaki  Pani  Burmistrz

przewiduje termin na realizacje tego zadania.

Pani Burmistrz odpowiedziała, że zgodnie z umową na środki należy wywiązać się  z wykonawstwa

tego zadania do końca listopada. 

Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2014 rok stanowi załącznik

nr 21 do protokołu.

Ad.  12  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie były podejmowane żadne

działania.

Ad.  13  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że w okresie  międzysesyjnym na Jego ręce  nie  wpłynęła

żadna interpelacja.

Ad. 14   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że ma dwie interpelacje, z których jedna dotyczy łatania
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dziur, a mianowicie dziur na zakręcie jak się jedzie z ulicy Pocztowej na ulicę Kościuszki. Radny

dodał, że te dziury nie są duże ale uszkadzają samochód. Druga sprawa poruszona przez radnego

dotyczyła kołnierza, naturalnego zwalniacza utworzonego przez deszcz, który znajduje się jadąc z

ulicy Gołębiej na ulicę 22 Stycznia. Radny poprosił o posłanie w to miejsce jakiegoś specjalisty

żeby zajął się tym ponieważ mieszkańcy zwracają na to uwagę.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o łatanie dziur to była już o tym mowa,

że robi się po kolei ponieważ jest jeden wykonawca na kilku okolicznych gminach. O dokładnym

aktualnym miejscu prac wykonawcy Pani Burmistrz nie była w stanie powiedzieć ale dodała, że

udzieli na dany temat informacji. Co do ulicy Gołębiej to Pani Burmistrz podziękowała za uwagę i

powiedziała, że zajmie się tym.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  powiedział,  że  poruszał  już  problem  usunięcia  suchych  gałęzi  i

powalonych drzew przy ulicy Parkowej w Wyrzysku. Radny dodał, że ostatnio zwrócił uwagę na

gałęzie drzew, które wrastają w linie energetyczną i lampę oświetleniową. Nadto jeden słup jest

przechylony,  a  linie  energetyczne  są  mocno  naprężone  i  jest  to  trzeci  słup  jak  jedzie  się  od

gimnazjum.  Radny  powiedział,  że  należałoby  wystąpić  do  dostawcy  energii  elektrycznej  o

usunięcie  istniejącego  zagrożenia  uszkodzenia  sieci  energetycznej  i  zacienienia  oświetlenia

ulicznego. Kolejna interpelacja dotyczyła mostu przy ulicy Pod Czubatką i radny zadał pytanie czy

do Urzędu dotarła  informacja,  że po obu stronach występują ubytki  warstw betonu oraz widać

wystające śruby. W związku z tym radny poprosił o pilne zajęcie się daną sprawą. Następnie radny

chciał się dowiedzieć czy została podjęta decyzja w sprawie lokalizacji inwestycji w kontekście

budowy hali  sportowej dla Szkoły Podstawowej i  Gimnazjum w Wyrzysku na skarpie stadionu

miejskiego. Kończąc swoje interpelacje radny powiedział, że w lutym 2012 roku Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa odbyła spotkanie, debatę  z przedstawicielami uczniowskich klubów

sportowych  gdzie  rozmawiano  o  możliwościach  rozwoju  sportu  dzieci  i  młodzieży  oraz

upowszechnianiu kultury fizycznej gdzie padła propozycja utworzenia sekcji Dżudo dla dzieci i

młodzieży. Nie trzeba podkreślać jak szlachetny i ogólnorozwojowy jest to sport, który dodatkowo

uczy pokory – dodał, radny. Kontynuując radny powiedział, że nie ukrywa, że jest zwolennikiem

tego przedsięwzięcia i wie, że Pani Burmistrz podobnie uważała. W związku z tym radny chciał się

dowiedzieć czy rzeczona propozycja jest aktualna i jaka jest szansa aby działalność wspomnianej

sekcji rozpocząć od września 2014 roku. Radny dopowiedział, że roczny koszt z tego tytułu dla

gminy wyniósłby ok. 15 tys. złotych i patrząc na wykonanie budżetu ten koszt miałby ok. 1,5% w

stosunku do całości, a chętni posiadający profesjonalne kwalifikacje do prowadzenia danych zajęć

są, których podopieczni odnoszą sukcesy na arenie krajowej i międzynarodowej. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że co do gałęzi wrastających w linie oraz pochylonego
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słupa to zostanie zgłoszone to do zakładu energetycznego ponieważ słupy są ich własności, a jeżeli

drzewa wrastają w linie  to  jest  to  przede wszystkich ich obowiązek.  Jeżeli  chodzi  o  most  Pod

Czubatką to Pani Burmistrz powiedziała, że nikt nie zgłaszał informacji, że tak się dzieje, a jak się

tak dzieje to jest gwarancja i będzie się dochodzić naprawy. Natomiast co do budowy hali sportowej

to Pani Burmistrz uważa, że dane miejsce jest jak najbardziej wskazane tak jak było tłumaczone na

posiedzeniach komisji.  Grunt  jest  po badaniach i  nie  ma przeciwwskazań do tego żeby tam to

zafunkcjonowało i jest to najbardziej funkcjonalne miejsce dla dostępu dzieci i młodzieży, której

jest  ok.  tysiąca.  Obiekty  służące  szkole  powinny być  jak  najbliżej  szkół  ponieważ  największy

problem  występuje  zimą  kiedy  dzieci  spocone  po  zajęciach  wychowania  fizycznego  mają  się

przemieszczać  pomiędzy  szkołą,  a  innym  obiektem.  Padła  kiedyś  propozycja  lokalizacji  za

boiskiem Orlik,  a  teren jest  dokładnie taki  sam jak tam. Jeżeli  chodzi  o  sekcję  Dżudo to Pani

Burmistrz  nie  była w stanie  odpowiedzieć czy znajdą się  jakieś  środki  żeby wprowadzić je na

dotację i zrobić nabór, konkursu na wykonywanie danego zadania. Pani Burmistrz dopowiedziała,

że obecnie jest uchwała, która funkcjonuje od ubiegłego roku, że na zajęcia dla dzieci i młodzieży

obiekty udostępniane są nieodpłatnie co jest dużą ulgą dla osoby prowadzącej zajęcia. Pan, który

zwracał się z propozycją, że chciałby prowadzić to stał na stanowisku, że nie koniecznie ma to być

nieodpłatnie lecz młodzież może ponosić częściową odpłatność. Jeżeli pobierana byłaby częściowa

odpłatność  za  trenerów,  a  gmina  udostępniłaby  obiekty  to  jest  to  duża  współpraca  ponieważ

utrzymanie takich obiektów jest kosztowne. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że niedługo rozpoczną się prace przy budowie ulic

w Wyrzysku i Osieku nad Notecią i w związku z tym radny poprosił żeby ziemię, która będzie

zbierana wywieźć na plac przy ośrodku zdrowia aby go wyrównać gdzie będzie mogło zaparkować

kilka  samochodów.  Następnie  radny powiedział,  że  prosi  również  po  raz  kolejny o  rozebranie

szopki, która stoi w centrum wsi. Kończąc radny powiedział, że prosi o załatanie dziury na ulicy

Przemysłowej nie zwracając uwagi na to kogo to jest teren ponieważ może stać się nieszczęście.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  wszelkie  przydatne  materiały

rozbiórkowe to zorganizowano to tak, że będzie to przejęte i skruszone na potrzeby utwardzenia

dróg  gminnych.  Jeżeli  chodzi  o  ten  teren,  o  którym  wspomniał  Pan  radny  to  Pani  Burmistrz

powiedziała,  że  miała  inny plany żeby to  miejsce  po rozbiórce  utwardzić  jakimś  przyzwoitym

kruszywem budowlanym, a nie porozbiórkowymi rzeczami z ziemią. Jeżeli chodzi o dziurę na ulicy

Przemysłowej  to  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  to  rzecz  do  naprawienia  gwarancyjna  i

obiecano, że dogadają się z Panem co łata dziury ale do dnia dzisiejszego nic nie zostało zrobione.

Jeżeli nie zostanie to w najbliższym czasie wykonane to zrobi się tak samo jak z ulicą Dębową

gdzie  wykorzysta  się  polisę  ubezpieczeniowa i  wykona  się  daną  rzecz  za  zobowiązanego oraz
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obciąży się za to kosztami. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska  powiedziała, że zwraca się z prośbą o wyznaczenie przejść dla

pieszych oraz o przegląd gdzie są one konieczne. Radna dodała, że na ulicy Dworcowej i ulicy

Wyrzyskiej przejścia dla pieszych zostały wytarte.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że zostanie to przekazane do właściwych zarządców

dróg, do Powiatu jak i Województwa żeby się do tego ustosunkowali. 

Ad. 15   Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Głos  zabrała  Sołtys  Dąbek,  Pan  Marek  Wasilewski, który  powiedział,  że  chciałby  prosić  o

naprawę chodnika na wysokości przystanku autobusowego gdzie zapadła się ziemia, która została

wypłukana, a płytki polbruku wiszą w powietrzu co zagraża bezpieczeństwu.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  jest  to  również  droga  powiatowa  i  zostanie  to

przekazane jednym pismem.

Ad. 16   Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał radny, Pan Stefan Rymer, który powiedział, że na ostatniej sesji zgłaszał wniosek o

likwidację ograniczeń prędkości na aktualnej drodze gminnej od CPN-u w kierunku Piły oraz od

ulicy Rzecznej do starej  odnogi ulicy Bydgoskiej  i dodał,  że nie uzyskał żadnej odpowiedzi na

jakim etapie jest ta sprawa. Następnie radny powiedział, że wjeżdżając na zaplecze Urzędu z ulicy

Staszica pomiędzy sklepem Neonet,  a budynkiem wielorodzinnym byłego PBR-olu znajduje się

dziura, która utrudnia wjazd.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że sprawdzi kogo jest dany teren ponieważ możliwe, że

jest to własność Pana Janickiego bądź wjazd przynależny jest do drogi wojewódzkiej ale działania

zostaną podjęte.

Radny,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  na  pewno  nie  jest  to  w  pasie  drogi  wojewódzkiej

ponieważ  pas  drogi  wojewódzkiej  wyznacza  miejsce  między  budynkiem  dawnego  PBR-olu  i

Neonetu, a dziura znajduje się trochę głębiej.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  jest  to  w  działce  gminnej  to  zostanie  to

zrobione  jak  tylko  zjedzie  Pan co łata  dziury na teren  Wyrzyska.  Kontynuując  Pani  Burmistrz

powiedziała,  że  wystąpił  problem  w  związku  z  przedłużeniem  chorobowego  Pani  Stefaniak  i

jednocześnie Pani, która ją zastępuje ale od wtorku wróci do pracy. Jeżeli chodzi o ograniczenie

prędkości to  Pani Burmistrz  powiedziała,  że nie  odpowiedziała na piśmie ponieważ nie  zostało

jeszcze wysłane opracowanie do zmiany organizacji ruchu ale została przeprowadzona rozmowa z

Panem Stawiszyńskim. Następnie Pani Burmistrz dodała, że zdania na ten temat są podzielone ale
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ostatnio  Pan  Stawiszyński  powiedział,  że  na  drogach  wojewódzkich  gdzie  były  również  takie

ograniczenia dokonywali przeglądów i niektóre takie ograniczenia zostały pozmieniane. Wystąpiła

jednak jedna sugestia żeby zdjąć to ograniczenie na wyjeździe z miasta lecz na zjeździe pozostawić

z uwagi  na  to,  że zimą w tym miejscu jest  niebezpiecznie.  Jak Pani  Renia  wróci  do pracy to

pobierze mapy i zleci się przygotowanie tego. 

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że jest to bardzo słuszna uwaga jeżeli chodzi o zjazd z Piły

ponieważ tam powinno być ograniczenie biorąc pod uwagę łuk i warunki atmosferyczne zimą.

Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  chciałaby poinformować  o  kilku  ważnych  rzeczach,

których nie zawarła w sprawozdaniu z działalności Burmistrz. W ostatnim czasie dokładane były

pieniądze  na  wkład  własny w związku z  ogrodzeniem boiska  wielofunkcyjnego w Osieku nad

Notecią tam gdzie jest plac zabaw i siłownia oraz boiska w Gromadnie. W związku z tym Pani

Burmistrz dopowiedziała, że może już potwierdzić, że zostały przyznane środki na każde z nich po

30 tysięcy co zostanie wprowadzone na sesji w miesiącu sierpniu ponieważ bardzo późno wpłynęła

uchwała z Zarządu Województwa. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała, że ostatniego czasu

wystąpiono do Polskich Kolei Państwowych odnośnie dworca w Osieku nad Notecią i wniosku

Pana  radnego  w  związku  z  wiatą  i  otrzymano  odpowiedź,  że  oddział  gospodarowania

nieruchomościami w Poznaniu podtrzymuje wolę przekazania nieodpłatnie dworca w oparciu o tryb

ustawy o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego na zadania

własne  z  dziedziny  transportu  i  na  zachowanie  istniejących  funkcji  związanych  z  obsługą

pasażerów.  Zaznaczają,  że  w budynku znajduje  się  lokal  mieszkalny oraz  proszą  o stanowisko

gminy w danej sprawie. Pani Burmistrz powiedziała, że należy to przedyskutować na następnych

obradach komisji ponieważ z jednej strony chcąc ulżyć pasażerom i wielu mieszkańcom Naszej

gminy należy brać pod uwagę, że byłby to kolejny duży budynek, na który ponosiłoby się nakłady.

Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o modernizację oczyszczalni i strach, że

będzie trzeba zrobić to najdalej w 2015 roku korzystając z pieniędzy z POiŚ-u to byłoby to w tym

czasie  konieczne.  Natomiast  w  międzyczasie  Prezydent  Polski  Pan  Bronisław  Komorowski

podpisał nowelę prawa wodnego i wynika z niej, że przepisy zakładają m.in., że samorządy będą

musiały zmodernizować blisko 300 oczyszczalni żeby w ściekach ograniczyć ilość azoty i fosforu, a

dobrą wiadomością jest to, że będzie wydłużony czas na realizację. Pani Burmistrz zacytowała:

,,przepisy przewidują,  że  w ciągu 10 lat  trzeba  będzie  zmodernizować około  300 oczyszczalni

ścieków. Zgodnie z  wyliczeniami resortu środowiska inwestycje  mają kosztować 918 milionów

złotych.” Wśród tych 300 jest 95 oczyszczalni w takich gminach jak Nasza i ważne, że będzie na to

10 lat, a nie półtora jak było mówione co przekłada się znacząco na możliwości finansowe gmin.

Kończąc swoją wypowiedź Pani Burmistrz powiedziała, że zgłaszany był problem dębów na alei i
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wystąpiono do naukowców o określenie cóż to jest za szkodnik. Instytut Przyrody na UAM po

zbadaniu próbki określił, że są to gąsienice kuprówki  rudnicy i można je zwalczać montując budki

sikorkom albo chemicznie, co będzie można wykonać dopiero na wiosnę.

Przewodniczący Rady, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że przebywając ostatnio długi czas w

Osieku nad Notecią przyjrzał się  sprawie parkowania samochodów w okolicy ośrodka, banku i

sklepów.  Przewodniczący  Radny  dodał,  że  jeżeli  chcą  przekazać  budynek  ośrodka  to  należy

wystąpić żeby przekazali również pas gdzie kiedyś Pan Zając miał skład magazynu i dalej gdzie jest

spedycja ponieważ gotowy byłby już parking. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że nawiązując do pisma z kolei gdzie wypowiadają

się na temat dworca i konkretnie budynku, to na pisma wystosowane przez gminę, które dotyczyły

wiaty i nie udzielono żadnej informacji.

Pani  Burmistrz powiedziała,  że  nie  odpowiedzieli  ani  na  interpelację  Pana  radnego,  ani  na

wcześniejszy wniosek.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  nie  wie  czy  ławki  na  parkingu  przy  cmentarzu  są

własnością gminy czy też nie, a jeżeli są to wnioskuje o ich naprawę. Następnie radny powiedział,

że ze środków niewygasających na koniec czerwca do budżetu przesunięte zostały środki w granicy

55  tysięcy  na  zagospodarowanie  przestrzenne  Wyrzyska.  W  związku  z  tym  radny  chciał  się

dowiedzieć  kiedy  można  oczekiwać  zakończenia  prac  ponieważ  są  osoby

zainteresowane  zakończeniem  prac  z  uwagi  na  inwestycje,  które  chcieliby  przeprowadzić  na

określonych działkach i nieruchomościach. Kontynuując radny powiedział, że przychody z tytułu

podatku  od  posiadania  psów  są  na  poziomie  15-16  tys.  złotych,  a  wydatki  na  utrzymywanie

wyłapywanych  psów  w  schronisku  stanowią  ponad  85  tys.  złotych.  Radny  uważa,  że  trzeba

przemyśleć czy można inaczej  realizować funkcje kontrolną co do psów, które się posiada aby

przypisać  te  koszty  właścicielowi  danego  psa.  Kolejną  poruszaną  sprawą  była  sytuacja

wypowiedzenia przez właściciela ,,Jagienki” umowy dzierżawy i w związku z tym radny chciał się

dowiedzieć czy dotarła jakaś informacja do Urzędu o sposobie dalszego zagospodarowania obiektu.

Kończąc swoją wypowiedź radny poruszył kwestię budynku OSP w Wyrzysku. Radny powiedział,

że z tym budynkiem walczy się od dłuższego czasu i należy postawić sobie pytanie co chce się

osiągnąć i jakie koszty czekają aby to sfinalizować. Radny postawił pytanie czy nie warto byłoby

zaniechać ten plan i wybudować remizę w innym miejscu. Wiązałoby się to z przeanalizowaniem

kosztów, planu oraz z możliwością pozyskania środków zewnętrznych z resortu NSW ponieważ

straż państwowa dotuje pewne rzeczy, a także czy nakłady poniesione na budowę nowego obiektu

nie równoważyłyby się z obecnymi nakładami.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że jeżeli chodzi o ławki przy cmentarzu to nie jest w
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stanie w danym momencie odpowiedzieć czyj to jest teren. Jeżeli chodzi o plan Wyrzyska to został

otrzymany  od  urbanisty  i  obecnie  sprawdzane  jest  czy  wszystkie  zmiany  zostały  naniesione.

Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o ,,Jagienkę” to nie wiadomo jakie plany ma

właściciel obiektu ponieważ jak były składane wnioski do planu to złożył on wniosek na rozbudowę

tego  obiektu  i  rozszerzenie  funkcji  z  gastronomii  na  gastronomie  i  handel.  Kontynuując  Pani

Burmistrz  powiedziała,  że  temat  piesków  wraca  dość  często  przy  takich  podsumowaniach  i

rzeczywiście zbieranych jest około 15 tysięcy opłat od posiadania psa i 85 tysięcy złotych rocznie

opłat za schronisko co jest nie do uniknięcia. Dla przykładu Szydłowo płaci sporo ponad 100 tys., a

koszty nakładane są na właściciela psa jak idzie to ustalić co jest rzadkością. Na budynek OSP

przeznaczonych zostało około  300 tys.  złotych na rozbudowę o jeden boks oraz podwyższenie

stropu w jednym z pomieszczeń oraz na kotłownię, a za 300 tys. nowego obiektu się nie wybuduje.

Straż  Państwowa  nie  udziela  dotacji  dla  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  i  była  możliwość

dofinansowania  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  ale  budowę  musiałaby

prowadzić ochotnicza straż, a nie gmina. Należałoby w takim przypadku przekazać grunt jednostce.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że ma pozytywną informację ponieważ wykonawca

ulicy Modrakowej zwozi już potrzebny materiał. Radny dodał, że w ramach wolnych głosów prosi

o przegląd  dziur  ponieważ na  osiedlu  na  ulicy Kwiatowej  stoi  woda i  można uszkodzić  sobie

samochód. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że prosi o o dwa dni  cierpliwości ponieważ wraca Pani

Stefaniak i ma nadzieje, że wszystko w szybkim tempie wróci. 

Ad. 17    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14.55 Przewodniczący

Rady zamknął XLIV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:

Dagmara Pinkowska

podinsp. ds. obsługi rady gminy
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